



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION S-241	BY / DE Honourable Senator Plett	DATE September 19, 2023
--	--	-----------------------------------

Reply by the Minister of Public Safety, Democratic Institutions and Intergovernmental Affairs
Réponse du ministre de la Sécurité publique, des Institutions démocratiques et des Affaires intergouvernementales

Jennifer O'Connell, M.P.

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

Regarding the Firearms Buyback Program:

1. How much has the Government of Canada spent to date in relation to the Firearms Buyback Program?
2. What is the value of the contract(s) IBM has received in relation to this program?
3. A February 2021 response from Public Safety Canada (PS) to Senate Order Paper question #97 in the 2nd Session of the 43rd Parliament stated: "A team of PS personnel have been assigned to work on a buyback program for recently prohibited assault-style firearms." What is the current number of PS personnel assigned to work on this program?
4. A February 2021 response from the Royal Canadian Mounted Police (RCMP) to Senate Order Paper question #97 in the 2nd Session of the 43rd Parliament stated: "No team has been established for the "buy back" as of yet." What is the current number of RCMP personnel assigned to work on this program?
5. Are personnel from any other Government of Canada department or agency assigned to work on this program? If so, which department or agency, and how many personnel?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

Public Safety Canada (PS)

1. \$41,904,556 has been spent to date in relation to the Firearms Buyback Program by the Government of Canada.
2. A contract valued at \$2,276,584 has been awarded to IBM.
3. As of September 29, 2023, 60 employees at PS are currently assigned to work on this program (i.e. greater than 90% of time spent on the file). Casual and student workers, and term employees working 6 months or less, are excluded.

Royal Canadian Mounted Police (RCMP)

4. In May 2020, the Government of Canada initiated the Firearms Buyback Program to compensate affected firearms owners and businesses in the buy-back for recently prohibited firearms. In June 2022, it was requested that the RCMP support PS in this initiative. Since that time, the RCMP established a team which is now comprised of 15 full time employees.



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION S-241	BY / DE Honorable sénateur Plett	DATE Le 19 septembre 2023
--	--	-------------------------------------

Reply by the Minister of Public Safety, Democratic Institutions and Intergovernmental Affairs
Réponse du ministre de la Sécurité publique, des Institutions démocratiques et des Affaires intergouvernementales

Jennifer O'Connell, députée

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

Concernant le programme de rachat d'armes :

1. Combien le gouvernement du Canada a-t-il dépensé à ce jour dans le cadre du programme de rachat d'armes à feu?
2. Quelle est la valeur du ou des contrats qu'IBM a reçus dans le cadre de ce programme?
3. On lit ce qui suit dans une réponse donnée par Sécurité publique Canada (SP) en février 2021 à la question no 97 inscrite au Feuilleton du Sénat au cours de la deuxième session de la 43e législature : « Une équipe d'employés de SP a été affectée au programme de rachat d'armes à feu. » À l'heure actuelle, combien d'employés de SP sont affectés à ce programme?
4. On lit ce qui suit dans une réponse donnée par la Gendarmerie royale du Canada (GRC) en février 2021 à la question no 97 inscrite au Feuilleton du Sénat au cours de la deuxième session de la 43e législature : « Aucune équipe n'a été établi (sic) pour le " programme de rachat d'armes " pour le moment. » À l'heure actuelle, combien d'employés de la GRC sont affectés à ce programme?
5. Est-ce que des employés de tout autre ministère ou agence du gouvernement du Canada sont affectés à ce programme? Dans l'affirmative, de quels ministères ou agences s'agit-il et combien d'employés sont concernés?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

Sécurité publique Canada (SP)

1. 41 904 556 \$ ont été dépensés à ce jour dans le cadre du Programme de rachat d'armes à feu par le gouvernement du Canada.
2. Un contrat d'une valeur de 2 276 584 \$ a été attribué à IBM.
3. Depuis le 29 septembre 2023, 60 employés de SP sont affectés à ce programme (c'est-à-dire qu'ils consacrent plus de 90 % de leur temps à ce dossier). Les travailleurs occasionnels et les étudiants, ainsi que les employés à durée déterminée travaillant 6 mois ou moins, sont exclus.

Gendarmerie royale du Canada (GRC)

4. En mai 2020, le gouvernement du Canada a lancé le Programme de rachat d'armes à feu pour offrir une compensation aux entreprises et aux propriétaires d'armes à feu concernés par le rachat des armes à feu récemment prohibées. En juin 2022, il a été demandé à la GRC d'appuyer SP dans cette initiative. Depuis ce temps, la GRC a mis sur pied une équipe qui compte maintenant 15 employés à temps plein.